
Udkast

MINISTEREN

Frederiksholms Kanal 27 F
1220 København K

Telefon 33 92 33 55

Folketingets Trafikudvalg
Christiansborg
1240  København K

Dato 20. oktober 2009
Dok.id
J. nr. 004-u18-001284

Trafikudvalget har i brev af 25. september 2009 stillet mig følgende spørgsmål 
1544 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen(EL).

Spørgsmål nr. 1544:

”Ministeren bedes gøre rede for, hvorfor der ikke anlægges niveaufrie skærin-
ger øst for Ringsted, hvor der er særdeles god plads dertil.”

Svar:

Selv om der er god plads øst for Ringsted vil omkostningerne ved en niveaufri 
udfletning i forbindelse med anlægget af en ny bane blive meget store. Det be-
ror bl.a. på, at det ville være nødvendigt at integrere to forskellige tekniske sy-
stemer – den bestående bane med nuværende signalsystemer og den nye bane 
med ERTMS2 teknologien.

Da kapacitetsanalyserne viser, at sammenfletning af de to baner i niveau på 
Ringsted Station vil kunne afvikle den forudsatte trafik på tilfredsstillende vis, 
er denne løsning lagt til grund for det fremlagte projekt.

Med venlig hilsen

Lars Barfoed
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